

RCCSE 中国核心（扩展版）学术期刊
全国报刊索引核心期刊
重庆市一级期刊

ISSN 1005-2909

高等建筑教育

GAODENG JIANZHU JIAOYU

**JOURNAL OF
ARCHITECTURAL
EDUCATION
IN INSTITUTIONS
OF HIGHER
LEARNING**

GAODENG JIANZHU JIAOYU

第 29 卷

2020.3

万方数据

目 录

第 29 卷(总第 147 期)

高校“双一流”建设

“双一流”背景下中西部地方高校研究生培养方案改革

——以江西省高校为例 蒋水华,章浩龙,尧睿智(1)

“双一流”背景下建筑环境与能源类专业型学位硕士研究生培养模式探讨

..... 高亚锋,丁 勇,陈金华,等(10)

“新工科”建设专题

“新工程教育转型”与“工程教育融合创新”的比较研究 周红坊,戴思源,朱正伟,等(17)

多伦多大学电气电子信息技术人才培养途径及对新工科建设的启示 谭 志,曹红玉(24)

高等教育国际化研究

粤沪高等教育国际化发展比较研究 欧泳怡(33)

“一带一路”背景下广东高等教育国际化路径研究..... 邬 智,范 琪(39)

工程管理专业国际化人才能力维度评价体系及量表分析 李 莹,彭 盈,李 茜(48)

专业建设与人才培养

面向行业新需求的工程管理专业人才培养探索与实践 顾 湘,骆映颖,邓亚兰,等(60)

新时代背景下高等院校校企合作人才培养模式的探索

——以工程造价专业毕业设计为例 郑 阳,王海龙(68)

大类招生与学分压缩背景下人才培养探索

——以合肥工业大学建筑环境与能源应用工程专业为例 王立平,沈致和,刘向华,等(77)

大数据时代高校城乡规划本科专业课程体系改革

——以安徽师范大学为例 韩会然,杨成凤,姚景艳(86)

场域视角下大学生创新能力培养方略初探 李久君(94)

期刊基本参数:CN50-1025/G4 * 1992 * q * A4 * 201 * zh * p * 15.00 * 1000 * 25 * 2020-06

专业学位与研究生教育

- “本”“研”协同培养新模式研究 张育新,王 易,董 帆,等(103)
对我国专业学位硕士研究生教育发展的思考 尹世平,刘 双,王 菲,等(108)

课程建设与教学改革

- 与多元互补教学相辅相成的研究生多元化考核实践
——以建筑节能技术课程为例 王 芳,王海燕,王砚玲,等(115)
应用型本科院校工程结构抗震设计课程教学实践探索 任玲玲,董 园,梁森奥(120)
基于 OBE 理念的地方高校应用型课程建设
——以基础工程课程为例 李彦龙,杜书廷(128)
土木工程专业课程思政建设路径探讨
——以建设工程法规课程为例 鲁 正,林嘉丽(136)
基于科研资源的路基工程课程设计实践教学探索 孔纲强,刘汉龙,沈 扬,等(145)

实践教学与创新教育

- 践行实作 突破传统——探索高校实践教学模式改革 杨黎黎,邬华宇(152)
以工程教育认证理念为导向的土木工程实验教学体系改革探讨 吴巧云,李仁治(159)
地方高校土建类专业“12345”企业实习教学体系探索
——以河北农业大学给排水科学与工程专业为例 张铁坚,张立勇,郭 华,等(168)
转换身份的类翻转课堂模式在建设项目管理课程中的实践 曹永红,张乃元,曹 晖(175)

高校管理与思政教育

- TPB 理论框架下高校教师教学改革行为意愿研究
——以河南省高校为例 石世英,叶晓甦,胡鸣明(181)
给排水科学与工程专业毕业生就业取向研究
——以仲恺农业工程学院 2011-2018 届毕业生为例 陈仕光,孙洪伟,睦爱华,等(190)



JOURNAL OF ARCHITECTURAL EDUCATION IN INSTITUTIONS OF HIGHER LEARNING

Vol. 29 No. 3 2020

MAIN CONTENTS

Reform of postgraduate cultivating scheme in mid-western regional universities under the context of “double first-class” construction; Jiangxi Province is taken as an example JIANG Shuihua, ZHANG Haolong, YAO Ruizhi(1)

The training mode and practice of professional master’s degree students majoring in built environment and energy under the background of “Double First-Class” construction GAO Yafeng, DING Yong, CHEN Jinhua, et al. (10)

Comparison study on the new engineering education transformation and the engineering education integration innovation ZHOU Hongfang, DAI Siyuan, ZHU Zhengwei, et al. (17)

The path of training first-class electrical and electronic information technology talents in the University of Toronto and its enlightenment to emerging engineering education TAN Zhi, CAO Hongyu(24)

Comparative study on internationalization development of higher education between Guangdong and Shanghai OU Yongyi(33)

Research on the internationalization path of higher education in Guangdong under the background of the “Belt and Road” WU Zhi, FAN Qi(39)

Exploration and practice of construction management talents training for new demands of the industry GU Xiang, LUO Yingying, DENG Yalan, et al. (60)

Exploration of school-enterprise cooperation talent cultivation mode in colleges and universities in the new era; taking the graduation design of engineering cost specialty as an example ZHENG Yang, WANG Hailong(68)

Research on the new mode of postgraduate joint training based on the cooperative cultivation of “undergraduate” and “postgraduate” ZHANG Yuxin, WANG Yi, DONG Fan, et al. (103)

Discussion on the development situation of professional degree postgraduate education YIN Shiping, LIU Shuang, WANG Fei, et al. (108)

Diversified assessment practice supplemented with the multiple complementary teaching methods of graduates; taking the course of building energy efficiency technology as an example WANG Fang, WANG Haiyan, WANG Yanling, et al. (115)

Teaching practice exploration on the course of seismic design of engineering in applied undergraduate colleges REN Lingling, DONG Yuan, LIANG Sen’ao(120)

More practice and break through tradition; exploring the reform of practical teaching mode in colleges and universities YANG Lili, WU Huayu(152)

Discussion on the reform of civil engineering experimental teaching system guided by the concept of engineering education certification WU Qiaoyun, LI Renzhi(159)

Research on university teachers’ willingness of teaching reform based on the Theory of Planned Behavior;a case study of universities in Henan SHI Shiyong, YE Xiaosu, HU Mingming(181)

Study on employment orientation of graduates of water supply and drainage science and engineering; a case study of 2011-2018 graduates of Zhongkai University of Agriculture and Engineering CHEN Shiguang, SUN Hongwei, SUI Aihua, , et al. (190)